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SKRIFTLIG FRÅGA TILL STATSRÅD

Till energi- och näringsminister Ebba Busch (KD)

2024/25:718 Nedgrävning av kraftledningar utifrån ett 
säkerhetsperspektiv 

Under de kommande åren kommer vi att behöva producera mer el och energi i 
Sverige. Till detta kommer på sina håll både stamnät och regionnät att behöva 
renoveras och kanske också byggas ut.

På många håll håller nu både stamnät och regionnät på att renoveras eller 
byggas ut. Detta sker bland annat i Västmanland, Sörmland och Västra 
Götaland. En del i detta är självklart att få fram den el som produceras, men det 
är också en äganderättsfråga. Det är dessutom en fråga utifrån det 
säkerhetspolitiska läget.

På en del håll kommer tyvärr kanske människor att tvingas flytta för att nya 
ledningar ska dras fram. Det blir då även svårare att exempelvis producera 
livsmedel när stora ledningsgator ska tas i anspråk.

Utifrån ett säkerhetspolitiskt perspektiv men också för att gynna 
äganderätten bör ett sätt vara att gräva ned ledningar. Här borde staten gå före 
och se till att dess egna bolag och verk verkligen tittar på detta och tar till sig ny 
kunskap och kompetens. Att gräva ned ledningar bör försvåra för främmande 
makt att utföra sabotage mot ledningarna. Vi har ju sett hur civil infrastruktur 
som luftledningar i Ukraina utsätts i de hemska krig som Ryssland startat.

Min fråga till energi- och näringsminister Ebba Busch blir därför:

 

Avser ministern att verka för att fler kraftledningar i stam- och regionnätet 
grävs ned utifrån ett säkerhetspolitiskt perspektiv och ett 
äganderättsperspektiv?

………………………………………

Mikael Larsson (C)

Från Riksdagsförvaltningen
2025-01-24
Besvaras senast
2025-02-05 kl. 12.00
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Överlämnas enligt uppdrag

Lena Lindbäck


